



COUNCIL OF IMAMS OF OTTAWA–GATINEAU  
CONSEIL DES IMAMS D'OTTAWA-GATINEAU  
مجلس الأئمة في منطقة أوتاوا-جاتنو

In the name of Allah, the Most Beneficent, the Most Merciful. All praise is for Allah Almighty.

**Eidul Fitr (1444-2023) Announcement**

*(French follows)*

April 20, 2023/Ramadan 29, 1444

All praise is for Allah Almighty. May the peace and blessing be upon the Messenger of Allah, his family, the faithful companions, and all those who follow them.

Following the global moon sighting criterion, the Council of Imams of Ottawa-Gatineau hereby confirms that credible sighting reports have been received on the evening of Thursday, 29<sup>th</sup> Ramadan (2023-04-20). Accordingly, the first of Shaw-waal will be on April 21, 2023 and we will celebrate Eidul-Fitr tomorrow on Friday In Sha'a Allah.

We remain ever grateful to Allah (SWT) for giving us yet one more opportunity to observe the blessed month of Ramadan and enabling us to offer Taraweeh and Qiyam in congregation. We ask Allah (SWT) to accept all of our fasting and worship throughout the month and grant us the guidance to continue similarly in the future.

The day of Eid is about expressing and experiencing happiness, and sharing it with others on this special day. While we celebrate Eid within our family and friends, we must not forget those in the community who are elderly, living alone or do not have a social network. We urge the community to include those families as well in your celebrations on this very blessed occasion. Reach out to such people and bring joy to their day as well. Also to think that there is no better day than the day of Eid to mend broken relationships of the past.

While we celebrate this happy day, let us not forget the suffering of the global humanity under oppressive regimes and subjected to inhumane aggression. We must pray for the safety and freedom of our brothers and sisters in humanity.

On this very special day, the Council is hereby extending a very happy and blissful Eid greetings to all Muslims and Canadians across the country, and wishing you all a prosperous and healthy future, the one filled with love, peace and harmony. Let us encourage one another in earning the pleasure of Allah (SWT) through the acts of piety, righteousness, and service to humanity.



COUNCIL OF IMAMS OF OTTAWA–GATINEAU  
CONSEIL DES IMAMS D'OTTAWA-GATINEAU  
مجلس الأئمة في منطقة أوتاوا-جاتنو

Au nom de Dieu, Le Miséricordieux, Le Très Miséricordieux.

**Annonce de Aïd al-Fitr (1444-2023)**

Le 20 Avril 2023/ 29 Ramadan 1444

Louanges à Dieu le Tout-Puissant. Que la paix et la bénédiction soient sur le Messager de Dieu, sa famille, ses fidèles compagnons et tous ceux qui les suivent.

Selon le critère global d'observation lunaire, le Conseil des Imams d'Ottawa-Gatineau confirme par la présente que des rapports d'observation crédibles ont été reçus dans la soirée du jeudi 29 Ramadan (20-04-2023). Par conséquent, le premier Shawwal aura lieu le 21 avril 2023 et nous célébrerons Aïd al-Fitr demain, vendredi, In Sha'ā Allah.

Nous sommes toujours reconnaissants à Dieu, Exalté soit-Il, de nous avoir donné une nouvelle occasion d'observer le mois béni du Ramadan et de nous avoir permis d'offrir le Tarawih et le Qiyam en congrégation. Nous demandons à Dieu d'accepter notre jeûne et notre adoration tout au long du mois et de nous donner les directives nécessaires pour continuer de la même manière à l'avenir.

Le jour de l'Aïd est l'occasion d'exprimer et de vivre le bonheur et de le partager avec d'autres en ce jour spécial. Si nous célébrons l'Aïd avec notre famille et nos amis, nous ne devons pas oublier les membres de la communauté qui sont âgés, qui vivent seuls ou qui n'ont pas de réseau social. Nous exhortons la communauté à inclure ces familles dans vos célébrations en cette occasion très bénie. Tendez la main à ces personnes et apportez de la joie à leur journée. N'oubliez pas non plus qu'il n'y a pas de meilleur jour que celui de l'Aïd pour réparer les relations brisées du passé.

Alors que nous célébrons ce jour heureux, n'oublions pas les souffrances de l'humanité mondiale soumise à des régimes oppressifs et à des agressions inhumaines. Nous devons prier pour la sécurité et la liberté de nos frères et sœurs en humanité.

En ce jour spécial, le Conseil souhaite à tous les musulmans et à tous les Canadiens de l'ensemble du pays un joyeux et heureux Aïd et vous présente ses meilleurs vœux de prospérité et de santé, dans l'amour, la paix et l'harmonie. Encourageons-nous les uns les autres à gagner l'agrément de Dieu, Exalté soit-Il, par des actes de piété, de droiture et de service à l'humanité.



COUNCIL OF IMAMS OF OTTAWA–GATINEAU  
CONSEIL DES IMAMS D'OTTAWA-GATINEAU

مجلس الأئمة في منطقة أوتاوا-جاتنو

**The Council of Imams of Ottawa-Gatineau (CIOG)**  
**Le Conseil des Imams d'Ottawa-Gatineau (CIOG)**

**Signed by the Council members (in alphabetical order):**  
**Signé par les membres du Conseil (par ordre alphabétique) :**

Imam Ahmed Limame – Centre islamique de l'Outaouais      Imam Anver Malam – Jami Omar  
Imam Ismail Al-Batnuni – AMA (Masjid Al-Rahmah)      Imam Mohammad Badat – Masjid Bilal  
Imam Muhammad Suliman – Ottawa Muslim Association      Imam Mylound Tajri – Aylmer Mosque  
Imam Owais Tilly – Jami Omar      Imam Rashid Al-Qasmi – Masjid Taqwa  
Imam Samy Metwally – Islamic Society of Gloucester      Imam Sikander Hashmi – Kanata Muslim Association  
Imam Zijad Delic – South Nepean Muslim Community (SNMC) AND  
Stittsville Muslim Association